
Wat is Maydan festival. Het woord maydan 
komt uit het Arabisch en betekent zoveel als 
een open ruimte waar verschillende activi-
teiten plaatsvinden. Nou plein 45-45 is zeker 
een open ruimte en tussen de markt door 
vinden er zeker activiteiten plaats. En may-
dan sluit ook mooi aan op de maand mei. 
Een mooi festival in de maand mei op een 
groot plein. Dat is Maydan Festival.

De reden om dit te organiseren is simpel. Dit 
jaar vonden in het begin van mei het einde 
van de ramadan en Bevrijdingsdag binnen 
een paar dagen na elkaar plaats. Het Stads-
deel Nieuw west had daarom voor deze ge-
legenheid besloten eens groots uit te pakken.
Op Plein 40-45 werd daarvoor een grote tent 
gebouwd, die gedurende 4 dagen bleef staan. 
Ook tijdens de marktdagen, was deze tent het 
gezellige middelpunt van velerlei activiteiten. 
Om het vieren van het einde van de ramadan 
en bevrijdingsdag aan elkaar te knopen was 
er een uitgebreid programma opgezet dat 
deze vier dagen tot een geheel verbond.

Op 2 mei was de aftrap met het einde van de 
Ramadan en dat werd groots gevierd op het 

plein. Er waren veel mensen aanwezig die al-
len zeer feestelijk gekleed waren. Daarnaast 
waren er diverse activiteiten voor jong en 
oud en kon er uitgebreid koffie en thee wor-
den gedronken in die grote tent midden op 
het plein. En in die tent kon je ook nog eens 
gezellig een potje schaken of dammen of een 
ander spelletje doen. Kortom een gezellige 
boel was het die dag.

Op 3 mei was het programma ook zeer divers 
met tussen de marktkramen ook kraampjes 
met diverse ambachten en cultuurmakers. 
Iedereen die daar zin in had kon gewoon 
meedoen bij al die kraampjes. Van die moge-
lijkheden werd druk gebruik gemaakt. En in 
de tent kon net als de dag ervoor een spelletje 
gedaan worden.

Op 4 mei was een programma van verbon-
den geschiedenis. Vanwege het mooie weer 
waren de geplande optredens van de Biblio-
theek verplaatst naar de tent op het plein. 
Zodat iedereen onder het genot van een 
kopje koffie of thee of een spelletje spelend 
hiervan kon genieten. Deze dag werd de 
markt vroeg opgeruimd om plaats te ma-

ken voor de dodenherdenking die ’s avonds 
plaatsvond bij het carillon.

Op 5 mei was het feest vanwege bevrijdings-
dag. Er was een fanfare aanwezig die een 
rondje door het winkelcentrum liep om zo-
veel mogelijk mensen naar het plein te lok-
ken. Op die dag klonk ook het vrijheidscar-
rillon. Kortom een dag om onze vrijheid te 
vieren. En die dag was ook de traditionele 
vrijheidsmaaltijd in de grote tent.

De meivakantie was een uitgelezen gelegen-
heid om zo’n mooi festival te organiseren. Er 
waren veel momenten waarop iets te vieren 
viel en er was ook ruimte voor herdenken. En 
plein 40-45 leent zich er ook goed voor om 
tussen de marktkramen nog meer te doen 
dan er alleen te zijn voor de markt. 

Rondje met 
het hondje

Het is veel te droog maar we 
genieten wel van het mooie 
weer. Als wandelend door de 

wijk vallen ons nu al op twee plaatsen 
buurtboekenkasten op. Wat een leu-
ke initiatieven. De ene boekenkast is 
praktisch naast onze ingangsdeur, pal 
tegenover de OBA. Een eyecatcher! Ik 
heb gelijk een boek gedoneerd: ‘Brave 
meisjes komen in de hemel, stoute 
meisjes overal’. Misschien heeft er 
nog iemand wat aan. Een kookboek 
dat er uitgestald was wekte mijn inte-
resse, maar het was het toch niet he-
lemaal. ‘De beste tips van de vakman’ 
is al meer aan mij besteed. Ik kijk nu 
dagelijks of er iets van mijn gading is. 
Af en toe staan er ook levensmiddelen 
in voor de meeneem, houdbare melk, 
basis voor kapucijners, een potje wor-
tels. Mijn teckeltje Cindy had bijzonder 
veel interesse in de kattenbrokken, die 
in de kast onderin lagen. Een paar da-
gen geleden stond er zelf een Senseo 
in, met anderhalf pakjes koffiepads. 
Op deze manier gebruik maken van de 
openbare ruimte ten bate van ons al-
lemaal. Weg van de wegwerpmentali-
teit! Het is hartverwarmend en verdient 
wat mij betreft een 10 met een pluim.

Op andere plekken in de wijk wordt er 
weer op een alternatieve manier, na-
melijk ten behoeve van uitbreiding van 
de eigen tuin de openbare ruimte inge-
vuld. In de Gansfort Wesselstraat zijn 
halve stoepen gevuld met zitgelegen-
heden, kinderfietsen, zandbakken en 
kinderspeeltoestellen. Aan de slootkant 
is het niet anders, schommels, trampo-
lines, houten groentekweekbakken, al-
lemaal goed verzorgd en oogd super-
gezellig. Je zou er zo willen wonen met 
je kroost, het is om er jaloers van te vo-
ren. Cindy is er ook blij mee, er wordt 
vanzelfsprekend veel gebarbecued en 
ze probeert nog iets lekkers te vinden. 
Het is oppassen geblazen dat ze geen 
kippenbotjes eet, dat is namelijk erg 
gevaarlijk voor honden.

De uitbreiding van de eigen tuin be-
perkt zich soms niet tot het gebruik 
van de slootkant, nee, ook de overkant 
van de sloot, dus het Ruige Riet zelf, 
moet zich aanpassen aan de woon-
wensen. Voor sommige bewoners is 
het vrije uitzicht zo belangrijk, dat ze 
opkomende boompjes rigoureus aan-
pakken en met wortel en steel uitruk-
ken. Hier wordt blijkbaar niet beseft, 
hoe belangrijk de bomen zijn voor het 
leefklimaat van de stad.

CHRISTIANE BAETHCKE 
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► GERARD VALENTIJN

Maydan Festival

► JORINE VAN HOOIJDONK

Gezichten van Geuzenveld

Dodenherdenking op 4 mei. Foto: Gerard Valentijn

Foto: Catharina Gerritsen

Foto: Catharina Gerritsen

Het levende gezicht van de stad zijn haar 
inwoners. Dat geldt natuurlijk ook voor je 
eigen omgeving: je wijk en je buurt. Maar 
ken je die ook, die gezichten? Niet altijd.

Voor fotograaf en socioloog Catharina Ger-
ritsen werd haar eigen plek, Geuzenveld, 
een ontdekking. Zoals veel jonge mensen 
die noodgedwongen tijdelijk een woning 
vinden, meestal in wijken waar afgebroken 
en gerenoveerd wordt, streek Catharina 
hier neer in 2018. Het beviel haar goed in 
de Nolensstraat en via het AZC, waar ze 
als vrijwilliger werkte, kwam ze ook weer 
in contact met de Geuzenkamer. En vanuit 
die buurtkamer leerde ze veel mensen ken-

nen die het gezicht van Geuzenveld vor-
men. Een actief, ondernemend, opgewekt, 
trots, barmhartig gezicht. Een gezicht dat 
het verdient om ook door anderen gezien te 
worden. Men denkt soms dat de randen van 
de stad ‘slaperig’ zijn ten opzichte van het 
bruisende centrum. Dat is een misvatting en 
dat wil Catharina laten zien. 

Tentoonstellingen 
Een mooi project volgde, waarbij vijftien 
verhalen bij vijftien gezichten en vijftien 
locaties door Catharina voor het voetlicht 

zijn gebracht. Die gezichten horen bij plek-
ken; de buurtkamer, de manege, het asiel-
zoekerscentrum, de vechtsportwinkel, het 
plein en nog vele meer. Er is een reizende 
tentoonstelling van gemaakt, die eerder 

in ‘New Metropolis’, te zien was en nu in 
‘Pluspunt’, het gebouw van Eigenwijks 
in Geuzenveld. Daarna volgt ‘Het Glazen 
Huis op plein ‘40-’45 en als allerlaatste Pak-
huis de Zwijger in het centrum. 

En dat niet alleen. Er is een kaart gemaakt 
waarop de locaties zijn aangegeven, waar 
de personen met hun verhalen op beeld zijn 
gezet. De kaart is gratis te verkrijgen bij de 
expositie. Voor degenen die niet op deze 
speurtocht kunnen gaan, zijn alle ‘Gezich-
ten van Geuzenveld’ te zien op de website, 
nadat de exposities zijn afgelopen vanaf 30 
september.

Hasselblad
Voor de liefhebber: de foto’s zijn genomen 
met een fototoestel uit de jaren vijftig: een 
‘Hasselblad’. De foto’s hebben een vierkant 
formaat en daardoor ligt de focus midden in 
het frame. De personen staan letterlijk cen-
traal. Hun omgeving is herkenbaar, maar je 
ziet er onvoldoende van om het helemaal 
thuis te brengen. En dat maakt nieuwsgierig.

Te zien in:
Geuzenveld: Eigenwijks Pluspunt, 
Alberdakade 5-7: 13 mei tot 5 juni
Slotermeer: Het Glazen Huis, 
Plein ‘40-’45: 15 juni tot 16 juli
Centrum: Pakhuis de Zwijger: 
1 tot 30 september

De actueelste informatie is te vinden op
www.gezichtenvangeuzenveld.nl 
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Gouwe ouwe 
in de buurt
Kropholler 
tweewielers
Als één zaak het verdient om in deze 
rubriek te pronken is het wel fietsenwin-
kel Kropholler, want die voorziet al sinds  
1 april 58 jaar Slotermeer en omgeving 
van rijwielen, al zijn dat tegenwoordig 
ook elektrische scooters en e-bikes. We 
kunnen trots zijn op zo’n speciaalzaak in 
onze wijk. Bij Bar Content aan de Slo-
termeerlaan bespraken René Kropholler 
en uw redacteur dat gedenkwaardige 
moment in 1964 en wat er daarna alle-
maal kwam. In dit café puft René altijd 
even uit met een pilsje, na afloop van de 
werkweek.

In Renés geboortejaar 1964 namen zijn ou-
ders rijwielhandel Nobel in de Lodewijk van 
Deysselstraat 21 over. Daarvoor was vader 
Kropholler in dienst bij de firma Heemskerk 
op het Bos en Lommerplein. Er was veel be-
hoefte aan fietsen en de zaken gingen goed. 
Na enige tijd werd de winkel op nummer 27 
erbij getrokken. 

Later kwam er nog meer behoefte aan uit-
breiding. Op de Slotermeerlaan werd in 
1990 een nieuwe winkel geopend, ruimer en 
meer in het zicht. De zaken gaan nog steeds 
goed: dankzij de coronapandemie zijn men-
sen niet alleen meer gaan wandelen, maar 
ook meer gaan fietsen.

Corona heeft de Krophollers niet zelf getrof-
fen, maar het was lastig om onderdelen te 
verkrijgen; merkfietsen waren soms slecht 
leverbaar. Kropholler hoeft geen reclame te 

maken. In het verleden heeft hij wel in de 
Westerpost geadverteerd, maar nu nogal 
wat mensen een ‘nee-nee-sticker’ op hun 
brievenbus hebben komt dat weekblad niet 
aan. Jammer, want zo krijgt men soms ook 
de GaSet niet…
Wel is de zaak te vinden op Facebook en In-
stagram.

Tevreden klanten 
Op de website heet Kropholler een ambach-
telijk familiebedrijf: naast de verkoop zijn 
reparaties echt handwerk van een vakman, 
zoals ook collega Mike, monteur hier sinds 

2008. Op zaterdag helpt vriendin Karen al-
tijd mee in de winkel. Een familiebedrijf, 
want zoon René hielp al jong in de winkel, 
leerde het vak van zijn vader en haalde op 
de fietsenmakers-school zijn vakdiploma. 
Spelenderwijs kwam hij in de zaak en zelfs 
toen hij in militaire dienst zat, hielp hij regel-
matig in de winkel. Het is niet bij hem opge-
komen om een ander vak te kiezen.
Dat zal in de toekomst anders zijn. René’s 
dochter is lerares en gaat hem niet opvolgen 
als de pensioenleeftijd in zicht komt. Dat is 
nog ver weg en voorlopig doet Kropholler 
zijn werk met veel plezier.

Op de website komen we diverse positieve 
reacties tegen van de klanten, al relativeert 
René die beoordelingen. Als een klant zich 
negatief behandeld voelt zegt hij dat mis-
schien wel anoniem elders. 
De oude Krophollers hebben zich geheel uit 
de zaak teruggetrokken en genieten van een 
goede gezondheid. Vader is al 89 jaar!

René heeft de markt nogal zien veranderen 
in al die jaren. Jongeren bestellen bijvoor-
beeld steeds vaker hun fiets via internet, 
maar komen voor hulp bij het in elkaar zet-
ten van hun bouwpakket aankloppen bij 
Kropholler, altijd een lastige zaak.

Tegenwoordig worden er ook meer e-bikes 
verkocht dan gewone fietsen, al is daar ook 
nog voldoende keus in. Zelfs voor tweede-
hands fietsen kan men hier terecht, soms in-
ruilrijwielen.

Op de vraag of René nog wel toekomt aan 
hobbies, geeft hij aan graag motor te rijden 
en sport te volgen. In de bouwvak is er tijd 
om op vakantie te gaan, want dan sluit de 
winkel 14 dagen. We feliciteren de familie 
met de 58e verjaardag van hun zaak. Dat 
wordt gevierd met korting op een Kymco 
e-bike.

► FRANS VAN DER FEEN

Wat wonen we toch in een prachtige groene 
omgeving. Of je nu linksaf, rechtsaf, de hoek 
om of terugloopt, aan alle kanten hebben we 
mooie natuur om ons heen. Bijzondere bo-
men en planten, allerlei soorten vogels, ko-
nijnen, hazen, schildpadden, kikkers en zelfs 
een vos kun je tegen het lijf lopen. Voor mij 
dan ook reden om altijd met mijn visite een 
ommetje te maken. Zoals met Paul Koene, 
die zelf nabij het Vondelpark woont.

Nou Paul, hoe zag jouw eerste ontmoe-
ting met Geuzenveld/Slotermeer eruit?
Dat was in 2014. Ik probeerde wat meer te 
weten te komen over een manke ooievaar die 
sinds een paar maanden het nest in het Von-
delpark bewoonde. Ik had gehoord dat hij in 
Geuzenveld meerdere adresjes had waar hij 
gevoerd werd en dat hij regelmatig langs de 
Sloterplas foerageerde. Op een doordeweek-
se dag ben ik op de fiets naar de Sloterplas 
gereden en dwaalde daar een paar uur rond. 
Op een gegeven moment kwam ik in het 
Ruige Riet terecht. Gedesoriënteerd dacht ik 

dat ik Amsterdam al uit was. Want het was 
er doodstil en voor zover ik kon kijken zag 
ik natuur. Geen mens te zien, overal om me 
heen huppelden konijntjes rond. In de lucht 
een sperwer. Schildpadden keken me aan 
vanaf een stronk in het water. Op een gege-
ven moment kwam ik in de natuurspeeltuin 
terecht. Prachtig uitgerust met een kabelbaan 
en een vlot. Helemaal leeg. Geen kind te be-
kennen. Alleen twee zwarte konijntjes. Een 
heel verschil met het Vondelpark waar het van 
zeven uur ’s ochtends tot zeven uur ’s avonds 
spitsuur is. Die eerste ontmoeting was een 
bizarre maar mooie ervaring. Ik kom er nu 
regelmatig. Elke keer is het weer anders. De 

konijntjes zijn een tijd weggeweest, maar ik 
zie ze nu voorzichtig weer terugkomen.

Wat vind je in één woord omschreven, 
het fijnst aan deze omgeving?
De rust.

En als je meer woorden mag gebruiken?
Ontmoetingen met dieren die je er niet ver-
wacht. Kramsvogels, zwartkopjes. In 2015 
de broedende lepelaars. En de kleuren, ik 
heb altijd de indruk dat het groen er net wat 
groener is dan in het toch wat stoffige Von-
delpark. Die prachtige, bijna luminiscerende 
mossen. Maar om even terug te komen op de 
rust. Helaas is het er niet altijd stil. Onbegrij-
pelijk, die vele dagen durende muziekfesti-
vals, vaak midden in het broedseizoen. 

Wat is jouw favoriete plek?
De heemtuin, bij dat kleine dijkje langs het 
water. Een paar jaar geleden woonde daar 
een oude wijze schildpad met maar één oog. 
Een bijna magische plek. 

Je hebt de afgelopen jaren al heel wat 
plaatjes geschoten hier in Nieuw-West. 
Het zal vast moeilijk kiezen zijn, maar 
zou je één moment mét foto met ons wil-
len delen? 
Dan toch de lepe-
laars. Ik heb ze na 
het seizoen waar-
in de foto is ge-
maakt, niet meer 
teruggezien. Het 
zou me niet ver-
bazen als dat de 
schuld is van die 
muziekfestivals.

► MARJORI HONG

Op 17 juni is het een jaar geleden dat de 31-jarige Tomas 
Willem Anton van Oosten ten gevolge van een nood-
lottig verkeersongeval in de Gerda Brautigamstraat is 
weggenomen.
Op de rouwkaart schreven moeder, vader en broer dat 
Tomas een intens en dynamisch leven leidde en dat hij 
een gevoelig en spiritueel mens was met een groot hart 
en een mens van de natuur, onafscheidelijk van zijn 
hond Onyx.
Het gemis is onbeschrijfelijk. Altijd staan er dan ook 
bloemen bij het gedenkmonumentje op de brug over de 
Cort van der Lindenkade.

We gedenken met respect in hem alle verkeersslachtof-
fers rondom ons! 

Buiten met iemand van 
Buiten Een groen gesprek

► FRANS VAN DER FEEN

Ter nagedachtenis aan Tomas van Oosten

Paul Koene. Foto: Marjori Hong

René Kropholler. Foto: Facebook Kropholler

De oude winkel in de Lodewijk van Deysselstraat. Foto: Facebook Kropholler

Foto: Frans van der Feen



“Ben je mal, bij ons hoef je niet voor te zin-
gen!”, zegt Dicky Raams gedecideerd. Dicky 
is al sinds jaar en dag de trekker van het 
ESAN-koor. “Het belangrijkste is dat je veel 
van muziek houdt en samen met anderen 
wilt zingen. Natuurlijk is het handig als je 
noten kunt lezen, maar het hoeft niet. Als 
je de melodie nog niet kent, kun je je altijd 
optrekken aan de zanger die naast je staat of 
de pianobegeleider. Als je wilt weten of dit 

koor wat voor je is, loop dan gewoon bij ons 
binnen en ga luisteren. Heb je zin om al mee 
te zingen, kan dat ook, zónder voor te zin-
gen. Daar worden de meeste mensen zo ze-
nuwachtig van en dat is nergens voor nodig. 
Tijdens het zingen merk je gauw genoeg of 
je een alt of sopraan bent. En dat geldt na-
tuurlijk ook voor de mannen, die willen we 
er ook graag bij hebben. Een goede bariton, 
tenor of bas is nooit weg”. 

Onder leiding van een professionele en in-
spirerende dirigent zingt het ESAN-koor een 
licht klassiek repertoire van Verdi, Haydn, 
Mozart, Händel of Rameau om een paar 
componisten te noemen. De jaarlijkse uit-
voering is in de zomer of winter. Op verzoek 
wordt opgetreden in de lokale ouderencen-
tra. “We zingen geen ‘Aan de Amsterdamse 
grachten’ of modern Nederlands repertoire. 
Als je hart daar naar uitgaat, kun je beter er-
gens anders gaan”, zegt Dicky. Zelf houdt ze 
erg van oratoria, maar daar heeft het koor 
zich nog niet aan gewaagd. 

De afgelopen periode met COVID 19 was 
voor veel koren een tijd waarin het zingen 
hen letterlijk verging. Dat was ook het geval 
bij het ESAN-koor: er zijn mensen afgeval-
len. ”Terwijl het zo heerlijk is om te doen. 
Van mooie muziek krijg ik altijd kippenvel”, 
zegt Dicky. “De mensen willen heel graag 
weer beginnen en we hopen dat meer zan-
gers zich bij ons willen aansluiten.” 
De jongste zanger is 60 en de oudste in de 80. 
Als u houdt van zingen, kunt u contact op-
nemen met Dicky Raams, tel. 020 6718735, 
email dickyraams@gmail.com 

Het ESAN-koor repeteert elke woensdag van 
13 00 tot 15 00 uur in ‘De Schakel’ in de Paul 
Scholtenstraat 36 a (Amsterdam Nieuw-West). 
Kosten: 15 euro per maand. 
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Het 
bloempotkapsel

Vanaf de tijd dat ik als 5 jarig jon-
getje in Geuzenveld kwam wo-
nen, namen mijn ouders mij re-

gelmatig mee naar een broer van mijn 
vader, ome Ritske, die in de Molen-
beekstraat in de Rivierenbuurt woon-
de. Voordat hij, een paar jaar eerder 
dan wij, naar Amsterdam kwam, had 
hij een kapperszaak in Friesland. Mijn 
broertjes en ik gingen niet graag naar 
ome Ritske, want elke keer moesten 
wij er aan geloven: we werden ge-
knipt. En dat ging op de manier die 
toen gebruikelijk was, bovenop werd 
het een stuk korter maar wel in model 
geknipt, maar van onderaf tot boven 
de oren werd ons hoofd kaalgescho-
ren. Wij liepen collectief voor schut 
met dit kapsel, dat in de volksmond 
het “bloempotkapsel” werd genoemd. 
Het was net of iemand een bloempot 
omgekeerd op je hoofd had gezet en 
alles wat er niet onder paste had weg 
geschoren en de rest had laten zitten. 
We vonden het helemaal niks en zodra 
we niet meer naar hem toe hoefden, 
hebben we ons haar ook nooit meer 
zo laten knippen. En de laatste 60 jaar 
zag je het gelukkig ook nergens meer. 
Maar het is ongelofelijk: tegenwoordig 
lopen veel jonge mannen met precies 
het kapsel, dat wij destijds zo verfoei-
den. Dat is er geleidelijk ingeslopen, 
ik had mij na deze traumatische er-
varing voorgenomen, nooit meer aan 
welke mode dan ook mee te doen. Dat 
is aardig gelukt, ook toen in de house 
periode. iedereen in een glimmend 
trainingspak rondliep en danste. Ook 
de afzichtelijke buiktasjes voor man-
nen heb ik nooit gedragen en de drie 
kussen voor iedere vrouw, die ik te-
genkwam, heb ik mij ook nooit eigen 
gemaakt. De tegenwoordige jeugd is 
duidelijk meer modegevoelig. Nu zie 
je overal de Louis Vuittontasjes waar-
mee jongemannen op hun Scootertjes 
(echte Brommers zie je ook niet veel 
meer) rondrijden. De tattoos en pier-
cings, zijn ook allang niet meer voor 
ruwe zeebonken en fakirs. Zelfs onze 
profvoetballers, die echt niet bekend 
staan als stoere mannen (ze vallen 
al kermend om als iemand snel langs 
hen heen loopt of naar hen wijst) zitten 
er vol mee. En nu, ook in navolging 
van o.a. deze voetballers, heeft de 
jeugd elkaar aangepraat dat de huidi-
ge haarmode mooi en modebewust is. 
Een mooi Bloempotkapsel, dat is een 
tegenspraak in zichzelf: het blijft een 
dom gezicht. Gelukkig ben in inmid-
dels kaal, zodat ik hiervoor gespaard 
blijf. Eén ome Ritske is voor mij meer 
dan genoeg!

HANS STAPHORSIUS
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Het ESAN-koor. Foto: Laura Aartsen

Het recent verschenen rapport van het So-
ciaal en Cultureel Planbureau concludeerde 
dat meer dan de helft van de inwoners van 
ons land atheïst of agnost is.
Onderzoeker Willem Huijnk constateerde 
ook dat godsdienstige mensen – in tegen-
stelling tot seculieren – vanuit hun religi-
euze instituut een godsdienstig kader krij-
gen aangereikt van waaruit ze de wereld 
kunnen begrijpen en dat zin geeft aan hun 
leven. De wereld om ons heen niet begrij-
pen kan volgens het SCP zelfs tot een burn-
out leiden. Een columnist schreef dat er 
een denkwereld verdwijnt, die relativeert, 
troost en zin geeft.
Heel bijzonder dan ook dat er in onze wij-
ken op zoveel plekken gelovigen bij elkaar 
komen, soms van grotere gemeenschappen, 
soms van kleine.

Dit keer schenken we aandacht aan de Ze-
vendedags Baptisten, een kleine gemeente, 
die haar samenkomsten op de 7e dag houdt, 

de sabbat, net als Joden, in een zaaltje in de 
Kandelaar, het gebouw van het Leger des 
Heils, Burgemeester Vening Meineszlaan 64. 
Al die verschillende kerken in ons land zijn 
vaak ontstaan doordat men verschil van 
inzicht heeft over de inhoud van de Bijbel. 

De meeste kerken hebben de zondag, de 
eerste dag van de week, als rustdag en dag 
van samenkomst, en laten kinderen dopen 
als teken van Gods beloften. Zevendedags 
Baptisten worden pas gedoopt als zij belij-
denis van hun geloof afleggen, meestal op 
volwassen leeftijd.
De kerk is in 1671 in Amerika gesticht door 
Engelse kolonisten, die in Leiden woonden 
en in het begin van de 17e eeuw met de 
Mayflower naar Amerika trokken om zich 
daar te vestigen.

Onlangs bezocht uw verslaggever op za-
terdag om 10.00 uur een dienst voor een 
indruk. De voorganger, ds Roel Dijk stond 
achter de katheder, gemaakt door kennis-
sen in Polen. Men heeft ook contacten met 
gelijkgestemde gemeenten daar en in Enge-
land en Amerika. In Nederland is nog een 
gemeente in Haarlem (al sinds 1877) en in 
Leeuwarden. Op de kansel hangt een over-
zicht van de 10 geboden, in (kort) heden-
daags Nederlands. Deze geboden zijn een 
belangrijke grondslag van de kerk.

Na de mededelingen gaf de voorganger uit 
de bundel ‘Opwekking’ liederen op om te 
zingen, begeleid door één van de aanwezi-
gen op de piano, ‘Heer God, U loven wij…’, 
‘Juicht aarde, juicht alom de Heer…’ en na 
het gebed voor kerk en wereld, waarbij de 
aanwezigen staan, ‘Ik wil zingen van mijn 
Heiland…’

Dan volgt de verkondiging, naar aanleiding 
van het enigszins filosofische bijbelboek 
PREDIKER, waarin de auteur schrijft dat 
er niets nieuws is onder de zon, dat alles ij-

delheid is. Vanuit de gemeente wordt af en 
toe gereageerd. De predikant laat zien dat 
In het laatste bijbelboek OPENBARINGEN 
toch wel iets nieuws staat aangekondigd: 
dat er een nieuwe hemel en een nieuwe aar-
de komt. Dan worden alle tranen gewist. De 
Bijbel geeft ons moed. Het kwaad heeft niet 
het laatste woord.

Er worden nog enkele liederen aangehe-
ven, de collecte wordt aangekondigd, o.a. 
voor een zendingsproject in Malawi. Ook 
voor het slotgebed staan de aanwezigen. 
De voorganger geeft de gelovigen de zegen 
mee en wenst een goede sabbat.
Bij de koffie erna worden ervaringen van de 
aanwezigen uitgewisseld.

► FRANS VAN DER FEEN

Geloven in Nieuw West (4)
Zevendedags Baptisten

Tien geboden op de kansel. 
Foto: Frans van der Feen

► JOKE BIJST

ESAN: Energieke Senioren Amsterdam 
Nieuw-West Bij ons hoef je niet voor te zingen!
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Het Geheugen van West
In Coronatijden (mei 2020)

‘Rommelen, schoffelen, kletsen en bovenal genieten van ver-
se groenten’, één van de reviews op de website. Deze is van 
Simon en Elizabeth. Voorjaar, bijna zomer, ideale tijd om het 
geheim van mijn stadstuin te onthullen:

Aan het eind van de Nico Broekhuysenweg, nr.20-22 hoek 
Tom Schreursweg kan men een uniek terrein vinden waar 
het al zo’n jaar of zes barst van allerlei groene natuurini-
tiatieven. Links vanaf de ingang tot ver achterin tientallen 
Paradijsjes, waar mensen met hun handen in de aarde wroe-
ten. Begin vorige maand ben ik gaan kijken en heb hier en 
daar een praatje gemaakt.
Op borden twee leuke uitspraken: ‘Liefde gaat door de bo-
dem’ en Alle kleine beestjes helpen’.

Hicham Sara is hier samen met zijn vriendin voor het eerst 
aan het werk. Zij zijn één van de velen die een lapje grond 
van 50 m² hebben gehuurd.

Toen ze de afspraak in februari maakten was hun lapje 
grond kale aarde. Nu staat het inmiddels vol met kweek-
gras, paarden- en boterbloem en nog meer ‘onkruid’.
Met een grondwroeter halen ze de boel los. Even later zie ik 
Hicham een kruiwagen vol afvoeren.
Het gereedschap dat nodig is kun je uit een schuur lenen.
Er hangt een bordje ‘wel schoongemaakt terughangen’ op 
de schuurdeur.
‘Wat zijn jullie plannen met het veldje?’ vraag ik.
Mevrouw zegt nogal een obsessie met tomaten te hebben. 
Dus daarmee staat het waarschijnlijk nu vol.

Een andere tuinder is ook bezig met de eeuwige strijd tegen 
gras en ander ongewenst groen. Er staan nu al aardappelen 
en koolplantjes. De aardbeiplanten zien er veelbelovend uit.
Eigenlijk zou hij liever een volkstuin hebben, maar daar 
schijnen nogal wachtlijsten voor te zijn. 

José Oudejans uit Slotermeer tuiniert hier al 6 jaar, vanaf het 
begin dus.
En dat gaat met schade en schande. De ene keer lukken de 
dingen beter, dan de andere keer. Het is hier nogal zware 
klei. Ook zij is gras aan het verwijderen bij haar aardappel-
veldje. De eersten komen al boven de grond.
Ze heeft ook een beginnend vijgenboompje geplant, met een 
paar groene puntjes; wat stro ter bescherming er omheen. 
Het appelboompje heeft al gebloeid en eerder ook appels 
opgeleverd.
Wat is het heerlijk om knoflook uit eigen tuin te gebruiken!
En dan die jonge tuinboontjes: een delicatesse.
José is ook blij dat het hier allemaal biologisch toegaat; be-
strijdingsmiddelen zijn streng verboden.

Zo’n lapje grond kost je € 425,- per jaar. Heb je minder tijd, 
dan kun je je ook 2 uur per maand laten bijstaan door de 
Tuinbutler, maar dan betaal je € 650,-. En als je alleen wilt 
genieten zonder wat te doen, betaal je € 2100,-…

Overal op het terrein zijn aantrekkelijke zithoekjes gemaakt, 
één zelfs met een hangmat. Twee andere kleine tuinders zit-
ten er te genieten van crackers en thee en lezen geïnteres-
seerd de vorige GaSet die ik ze geef. Ze wonen helaas niet in 
Geuzenveld of Slotermeer, zodat ze het blad niet ontvangen. 
We zitten hier een tijdje samen te genieten in deze oase van 
rust. 
Kikkers kwaken, een Fitis en een Zwartkop zorgen voor 
het voorjaarsgeluid. De extra bouwsels moeten ook worden 
bijgehouden. Daarvoor kun je elke eerste zaterdag van de 
maand naar de Meewerkdag komen.
Er staan een aantal bakken met oud hout, met een bordje ‘je 
kunt dit niet gebruiken’ en een andere berg met een bordje 
‘je kunt dit wel gebruiken’. Eén van de tuinders heeft er een 
poortje van gemaakt met gekleurde vlaggetjes.

Er is nog veel meer te beleven op het terrein. Daar schrijven 
we in september over.

Hicham Sara schoont zijn landje op. Foto: Frans van der Feen

► FRANS VAN DER FEEN

Geheimen in de Tuinen van West [8]
Mijn stadstuin

Het is 4 mei en ik doe mijn vrijwel dagelijkse rondje van 
een paar kilometer. Het is vandaag nog fris, maar de ver-
wachtingen beloven een oplopende temperatuur in de 
loop van de week. Ik heb mezelf vandaag voorgenomen 
om nog wat vaker stil te staan en om mij heen te kijken 
naar de natuur die zich niets van corona aantrekt. Sterker, 
die er zelfs van lijkt te profiteren.

Ik ben de Haarlemmerweg nog amper overgestoken als 
twee zwanen in de Haarlemmertrekvaart mijn aandacht 
trekken. Ze lopen op het talud bijna onder de daar nieu-
we houten vangrail door, alsof de auto’s die er net gas 
geven na het verkeerslicht, niet bestaan. Als in een soort 
paringsdans plukken ze vervolgens, hun lange halzen 
heen-en-weer wiegend in het riet, stengels bij elkaar. Is 
het nog verleiding of wordt er al een nieuw onderkomen 
gecreëerd?

Vorige week werd ik bij de sloot langs DWS nog wegge-
blazen door een ganzenmoeder die met haar pullen, het 
waren inmiddels geen pulletjes meer, van het verse gras 
smulden. Nu zie ik ze niet meer. Enfin, zeker verhuisd 
naar een nog smakelijker omgeving.

Ik kuier verder richting het begin van de Bretten. In de 
sloot langs het gelijknamige volkstuincomplex heeft een 
meerkoet – ik zie aan zijn witte snavel dat het geen water-
hoen is – middenin zijn fort gebouwd. Zo kan hij/zij het 
mogelijke gevaar van alle kanten zien aankomen.

Ik vraag mij intussen af of de zwaan er dit jaar weer is, die 
altijd zijn nest heeft in het vennetje voordat het fietspad 
de bocht maakt richting Westelijk Haven-gebied. Eerst zie 
ik niets, maar dan: ‘aha! daar zit je dus, diep verscholen 
tussen het riet’.

Bij het derde huis na de bocht loop ik het wandelpad links 
op omhoog. De noordoostenwind zorgt dat er heel licht 
geruis van de A10 en A5 tot hier doordringt en als ik goed 
luister hoor ik zelfs een verdwaald vliegtuig.

Verder alleen maar getjilp en gekwetter van tientallen vo-
gels. Ik ben niet zo goed als Hans Dorrestijn dat ik pre-
cies kan onderscheiden welke vogel welk geluid maakt, 
maar ik geniet er niet minder van. Dus blijf ik hier wat 
langer stilstaan en hoop dat ik, zoals mij hier een paar 
jaar geleden al fietsend overkwam, wordt verrast door de 

alarmerende schreeuw van een vlak boven mij vliegende 
buizerd. Dat geluk heb ik helaas nu niet.

Op de terugweg – weer langs de voetbalvelden, want 
onze buurt wordt vooral bevolkt door onaantrekkelijk 
kakelende eksters – zie ik de ganzenfamilie met pullen 
over het voetbalveld mijn richting uitkomen. Om meteen 
rechtsomkeert te maken alsof ze zich realiseren: ho, stop, 
terug, want een bal die de jongens en meisjes daar weer 
mogen trappen zal zich niet aan de 1,5 meter afstand van 
ons houden!  

► RUUD VAN KOERT

José Oudejans verwijdert gras. Foto: Frans van der Feen

Zwanen in de Haarlemmertrekvaart. Foto: Ruud van Koert



Eén voor één druppelen ze binnen in club-
huis de Jeugdbuurtkamer in Slotermeer. 
Conny van der Velde begroet ze enthou-
siast, ze zit er helemaal klaar voor. Haar 
leerlingen komen uit Marokko, Iran, Turkije 
en Oekraïne. Alle vrouwen hebben een ver-
schillende achtergrond, wat hen bindt is dat 
ze de Nederlandse taal onder de knie willen 
krijgen. 

Siham begint trots te vertellen dat ze die 
ochtend haar eerste fietsles kreeg. Door 
haar zwangerschap moet ze daar alleen wel 
meteen weer mee stoppen, zegt ze. Fatima 
vindt dat onzin, volgens haar kan ze rustig 
nog een tijdje door. Conny grijpt haar kans: 
“Het eerste onderwerp vandaag is zwanger 
zijn. Hoe zeg je dat in het Nederlands en 
wat vertel je als je naar de dokter gaat?” 

Twee jaar geleden begon ze met dit vrijwilli-
gerswerk bij het Amsterdams Buurvrouwen 
Contact (ABC). “Ik heb vooral bij reisbu-
reaus gewerkt als office-manager, na mijn 
pensioen wilde ik toch iets nuttigs doen. Ik 
denk dat het niet alleen goed is om de taal 
te leren, maar ook om over de gewoontes in 
Nederland te praten. Alledaagse dingen als 
elkaar groeten, het eten, de tram.” 

Bij het ABC wordt meestal aan huis les-
gegeven, Conny koos voor de groepsles. 
“Dat is iedere keer anders. De groep is ook 

steeds verschillend, soms nemen ze iemand 
mee, iedereen is welkom, daarom vind ik 
dit leuk.” Conny bleek een natuurtalent, 
toen ze voor het eerst voor de groep stond 
moest ze direct aan de slag. ”De vrouw die 
mij zou inwerken kreeg een aanrijding met 
haar auto, ik stond er alleen voor en ben 
toen maar gewoon met de namen begon-
nen en de dagen van de week. Geen pro-

bleem.” Omdat het niveauverschil groot is 
in de groep werkt ze vaak met gebaren en 
bewegingen. De vrouwen helpen elkaar als 
iemand niet op het juiste woord kan komen 
of iets niet begrijpt. Het zijn vooral prakti-
sche onderwerpen die aan bod komen, zo-
als boodschappen doen. Coby: “Wat doe je 
in de winkelwagen? Een múntje. Spaghetti 
lígt en melk stáát.” 

Dan blijkt er iemand net jarig geweest te zijn 
en wordt er ‘lang zal ze leven’ gezongen. 
Ok, dat gaat niet zoevend, maar er wordt 
wel veel gelachen en de stemming is uit-
gelaten. Helemaal als ze horen dat de foto 
van de groep wellicht in de krant komt. “We 
worden beroemd,” lachen ze. Dan tekent 
Conny op haar whiteboard een klok en wijst 
de tijden aan: “Tien over half vijf.” Iedereen 
fronst de wenkbrauwen, toch wel moeilijk 
die Nederlands taal.

Wil je ook vrijwilliger worden bij Amsterdams 
Buurvrouwen Contact? Bekijk de website: www.
abcamsterdam.org of bel naar: 020-3202710 
voor meer informatie. 

Voor meer informatie: Sanne Berlemon 
(communicatie Amsterdams Buurvrouwen 
Contact) via sanne@abcamsterdam.org 
of 06 - 82 10 09 34.

Aandacht

Je kunt momenteel geen krant 
openslaan of de tv aanzetten, 
of je wordt overspoeld met aan-

dacht voor het volgende geval van 
grensoverschrijdend gedrag van een 
bekende Nederlander. ‘En terecht’, 
hoor ik u zeggen, ‘want het kan niet 
en het mag niet’.

Helemaal mee eens, maar wat mij 
betreft mag de huidige tsunami aan 
meningen, standpunten, oordelen 
en veroordelen van wie dan ook die 
graag met haar of zijn kop in de be-
langstelling wil staan, een wat kleiner 
golfje worden.

Tja, ‘de veranderde tijdgeest’ hoor 
je ook van alle kanten roepen. Dan 
neem ik u toch graag even mee naar 
1979. Mijn huidige echtgenote en ik 
ontmoetten elkaar als groepsleiding 
op een vakantiedagkamp voor Am-
sterdamse bleekneusjes op de hei 
bij Eemnes. We vonden elkaar leuk 
en wat volgde waren intimiteiten met 
wederzijds goedvinden en waarvoor 
we geen heel formulier hoefden in 
te vullen. Gevoel voor de situatie en 
empathisch vermogen heette dat toen 
ook al. 

Stelt u zich eens voor dat het ook an-
ders had kunnen lopen. Dat ik destijds 
een foto van mijn jongeheer had ge-
maakt om de aandacht van haar te 
trekken: rolletje in het fototoestel, foto 
maken, rolletje wegbrengen naar de 
Hema om te laten ontwikkelen, foto 
ophalen en vervolgens in een enve-
lop naar haar opsturen of persoonlijk 
overhandigen op het kamp. 

Enfin, zoiets deed een weldenkend 
mens toen dus ook niet, waarbij kwam 
dat je tijd genoeg had om te beseffen 
dat een dergelijke vraag om aandacht 
niet fijn zou kunnen worden gevon-
den door de ander. Die tijd is er te-
genwoordig niet met ‘click and send’, 
maar ik adviseer iedereen die er aan 
denkt om de aandacht van iemand 
te trekken die je leuk of aantrekkelijk 
vindt, minimaal een paar tellen bij je-
zelf na te gaan wat daarvoor de meest 
gewenste manier is… vooral voor de 
ander.

En als er dan evengoed grenzen wor-
den overschreden, laat de be- en ver-
oordeling dan over aan onderzoeken 
door professionals en niet in 5 minu-
ten aan tafels in studio X.

Komt er gelijk ruimte voor een geva-
rieerder aanbod van, misschien nóg 
belangrijker, gespreksonderwerpen

RUUD VAN KOERT
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Ter aanvulling & Verbetering 

In het artikel in de laatste Gaset is verslag ge-
daan van een bewonersenquête in de Bruins 
Slotstraat, waarbij 44 huishoudens hun visie 
hadden uitgesproken over hun woonomge-
ving. Het geschetste sfeerbeeld was vooral 
feestelijk en straalde de gezelligheid uit van 
de buurt. Echter, hierdoor werd onvoldoende 
uitgedragen dat er wel degelijk diverse grote 
en hardnekkige problemen zijn in deze buurt. 
Uit reacties op het bewuste bericht is ons ach-
teraf namelijk alsnog gebleken dat door nogal 
wat bewoners van de portiekwoningen de 
sfeer als verre van normaal wordt ervaren: 

waar men in het verleden elkaar nog graag 
hielp, blijkt men nu vooral vervreemd van el-
kaar en heerst er veel onderlinge onenigheid. 
Hun analyse is dat dit vaak in de hand wordt 
gewerkt door onbehoorlijk gedrag en het feit 
dat de woningen nogal gehorig zijn. 

Zoals uit de enquête bleek, is er waardering 
voor zaken als het groen in de buurt plus de 
vele speelplekken, maar er is ook nog altijd 
frustratie en boosheid over het ontbreken van 
Openbaar Vervoer, de toename van zwerf-
vuil, het gevoel van gebrek aan veiligheid 
(inbraken, vernielingen, achterstallig onder-
houd, racen door de straten, hangjongeren) 

en ten slotte natuurlijk het gebrek aan saam-
horigheid in de buurt.

Bewoners hebben ons hier - terecht - alsnog 
op gewezen: ze zagen in het artikel een veel 
te rooskleurig geschetst beeld en beschouwen 
dit dan ook als een gemiste kans om aandacht 
te vragen van betrokken partijen. 

Wij betreuren het zeer dat de indruk is ge-
wekt dat deze buurt geen specifieke aandacht 
behoeft van alle partijen die actief zijn in de 
buurt. Vanuit Philadelphia willen we graag 
een goede buur zijn en zullen ons, binnen 
onze mogelijkheden, daarvoor inspannen.
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► GABY VAN DER MEE 

Amsterdams Buurvrouwen Contact: 
Conny geeft les aan een groep.
“Zo helpen ze elkaar”

► MALU DE WIT

Reactie op artikel Bruins Slotstraat GaSet 90

Vrijwilliger Conny geeft Nederlandse groepsles. Foto: Liesbeth Dingemans

Conny met haar lesnemers. Foto: Liesbeth Dingemans



Het is waarschijnlijk bekend dat men via 
SAMA (Street Art Museum Amsterdam) al 
dan niet begeleide wandelingen kan ma-
ken door Nieuw-West om de vele Street Art 
Kunstwerken in onze wijken te ontdekken 
en te bewonderen. Maar dat kunt u ook ‘op 
uw eigen houtje’ doen! 

Sinds ik me een beetje voor Street Art ben 
gaan interesseren (én sinds corona), merk 
ik dat ik veel beter om me heen kijk, eens 
nieuwsgierig een straatje in sla waar ik ei-
genlijk niets te zoeken heb, maar dan zo-
maar op iets bijzonders of iets moois stuit, 
bijvoorbeeld een muurschildering(etje). En 
er is méér dan je denkt! 
U bent vast ook al heel vaak - bewust of 
onbewust - verschillende kunstwerken ge-
passeerd. En wist u bijvoorbeeld dat SAMA 
ook samen met buurtbewoners heeft mee-
gewerkt aan de tijdelijke gekleurde kunst-
werken op Plein ‘40-‘45, ontworpen door de 
Spaanse Street Art kunstenaar Kenor? Ook 
Street Art dus!

Dus: trek een paar gemakkelijke schoenen 
aan, ga de ‘street’ op en laat u verrassen! Dit 
is een leuke manier om uw eigen buurt beter 
te leren kennen en er juweeltjes te vinden! 

(Overigens kan op de website “Girls Who 
Magazine/Wandelspeurtocht” ook een kaart 
gekocht worden voor wandelspeurtochten 
langs Street Art in Oud-West en de Jordaan).

Juni 2022 GaSet 91

Kleren maken de man. Of beter gezegd,  
kléuren maken de man. Lambertus Zijl heeft 
daarom een kleurrijke outfit gekregen. En 
met Lambertus bedoelen we niet de Neder-
landse beeldhouwer die leefde van 1866 tot 
1949, maar het plein dat in 1955 naar hem 
vernoemd is. 

Saaie Lambertus
Het Lambertus Zijlplein is het hart van Geu-
zenveld, dat door de jaren heen al vele ge-
zichten gekend heeft. En die gezichten, die 
waren toch wel voornamelijk grijs. Grijs in de 
zin van ‘versteend’. Het plein met een grote 
galerijflat langszij, had de potentie om een 
gezellig winkelcentrum te worden. Toch is 
dat niet echt gelukt. Maar er is hoop.
Lambertus leeft op!
Er is Lambertus nieuw leven ingeblazen. Zijn 
grauwe tint is verdwenen en er is een gezon-
de groene blos op zijn wangen verschenen. 

Hoe dat zo tot stand is gekomen?
Al enige tijd gonsde in de buurt de wens tot 
vergroening. Een wens die serieus genomen 
werd door De Gezonde Stad, een stichting 
die onder buurtbewoners en lokale onder-
nemers en organisaties ideeën is gaan inza-
melen. Samen met Stadsdeel Nieuw-West 

zijn die ideeën verwerkt in een groenplan dat 
helemaal past in de huidige tijdgeest: tegels 
eruit, groen erin! 

Enkele voordelen van bomen en planten
• brengen schaduw, geven verkoeling
• bieden bescherming tegen wind
• leveren zuurstof en reinigen de lucht
• nemen overtollig regenwater op
• hebben goede invloed op de gezondheid
• geven de seizoenen een gezicht
• trekken nieuw leven aan

Het vergroende Lambertus Zijlplein maakt 
inmiddels zijn eerste lente mee. Plantjes en 
boompjes in de plantenbakken en perken 
lijken goed aangeslagen en de komende 
tijd kunnen we volgen hoe het groen verder 
tot groei en bloei zal komen. Én of de boel 
goed onderhouden zal worden. Het plaatje 
ziet er in ieder geval een stuk aangenamer 
uit. Daar wil je wel voor gaan zitten op een 
van die nieuw geplaatste bankjes. Misschien 
wat bijkletsen met die ene kennis die toeval-
lig net de winkel uitkomt. Of gewoon even 
stilstaan, om met aandacht te observeren hoe 
deze nieuwe natuurelementen op hun beurt 
ook weer nieuw leven aantrekken: fluitende 
vogels, vrolijke vlinders, bezige bijtjes en 
andere nuttige diertjes. De natuur zo dicht-
bij werkt uitnodigend. Is groen, gezellig en 
vooral ook… gezond! 

Natuurlijk beter
De afgelopen twee jaar, geregeerd door Co-
vid-19, zijn niet makkelijk geweest. En hoe-
wel we inmiddels vrij van coronamaatrege-
len ons leven weer kunnen oppakken, voelen 
velen zich uitgeblust en onrustig. 

Maar groen werkt helend, dat is bewezen. En 
zou het niet bewezen zijn, dan merk je het al 
snel genoeg, wanneer je jezelf omringt met 
natuur. Natuur maakt blij, ontspant, geeft 
energie en goede zin. Haal dus groen in huis, 
op je balkon of in de tuin. Maak een dagelijks 
rondje door het park of… breng een bezoekje 
aan het Lambertus Zijlplein! 

► MARJORI HONG 

Lambertus Zijl in een nieuw jasje

Ook in Geuzenveld en Slotermeer gaan de 
bouwprojecten onverminderd door, het te-
kort aan woningen vraagt om extra betaal-
bare woningen voor de woningzoekenden. 
Terwijl in Slotermeer de strook rondom de 
Jan de Louterstraat volledig wordt opge-
knapt, is de sloop van de drie woonhaken 
in de Nolenstraat in Geuzenveld begon-
nen. Hier worden 146 woningen, winkel-
panden en garages gesloopt, om ruimte te 
maken voor de nieuwbouw van 189 nieu-

we huurwoningen. Waarvan 126 sociale en 
63 middelhuur woningen. Hiermee wordt 
het laatste stukje van de Dudokbuurt ook 
aangepakt, met de bedoeling om hier wo-
ningen te realiseren die weer vele jaren 
meekunnen en die voldoen aan de eisen 
van deze tijd. De verantwoordelijke Wo-
ningcorporatie Stadgenoot, heeft samen 
met de bewonerscommissie een Sociaal 
Plan opgesteld, waar de bewoners in grote 
meerderheid mee hebben ingestemd. Ook 
met de stichting WOON, die de bewoners 
terzijde staat en de Stadgenoot adviseert, 
wordt samengewerkt in dit bouwproject. 

De uitwerking van het Projectplan (ont-
werpplan en sociaal plan samen) wordt nu 
ter hand genomen. De sloop van alle huidi-
ge woningen en woonblokken zal rond de 
zomer klaar zijn. Daarna worden de drie 
nieuwe woonblokken, grotendeels op de 
oude verkaveling (voetprint), in volgorde 
gebouwd. De bedoeling is dat het 1e blok 
eind 2023 opgeleverd kan worden en dat 
in het 1e halfjaar van 2024 alles klaar is. We 
zullen proberen om u tijdens het bouwpro-
ject op de hoogte te blijven houden, maar 
ook op de site’s van de Gemeente Amster-
dam en van Stadgenoot kunt u de ontwik-
kelingen volgen. En een keer langslopen of 
fietsen kan natuurlijk ook. 

► HANS STAPHORSIUS

Nolenstraat Zuid 
Sloop/Nieuwbouw

6

Kunstwerk Plein ‘40-‘45, ontwerp van de Spaanse 
Street Art kunstenaar Kenor. Foto: Lous Akkerman

Het Lambertus Zijlplein. Foto: Marjori Hong

Buurtgids 
Beste actieve bewoner van Geuzenveld,
Ik zal mij eerst even voorstellen: ik ben  
Sylvia Schoens, en sinds april j.l. opbouw-
werker Geuzenveld bij Eigenwijks.

Op dit moment ben ik bezig met het op-
zetten van een project vanuit Buurtgids 
(www.buurtgids.nl) om een aantal wan-
delingen in de wijk te organiseren speciaal 
voor mensen die net in Geuzenveld zijn 
komen wonen.  Op deze gezellige manier 
leren mensen elkaar kennen maar leren zij 
ook de pareltjes en handige plekken bin-
nen Geuzenveld kennen. Voor deze wan-
delingen ben ik op zoek naar vier tot vijf 
gidsen die samen met mij de route van de 
wandeling willen ontwerpen en vervol-
gens een keer per maand een route willen 
gidsen voor de deelnemers. Dus vindt u 
het leuk om over de buurt te vertellen en 
vindt u het leuk nieuwe mensen te leren 
kennen? Neem dan vooral contact met 
mij op, want wie weet wordt u een van de 
buurt gidsen!

In de week van 20 juni zou ik graag met 
alle buurtgidsen de route willen ontwer-
pen.
De buurt wandelingen zullen vanaf 10 
september 3 keer per maand gehouden 
worden op zaterdagen van 10:30 uur tot 
13:00 uur (afsluitend met een kopje koffie/
thee en wat lekkers).
U kunt mij voor meer informatie altijd bellen of 
mailen. sylvia@eigenwijks.nl of 06 22956044

► LOUS AKKERMAN 

Street Art in 
Amsterdam-West

Sloop in Nolenstraat. Foto: Frans van der Feen

Vanaf nu gaan wij in iedere GaSet een foto van een Street Art-kunstwerk plaatsen en aan u 
is de vraag om te ontdekken waar dat is: WAAR o Waar? 
Het antwoord op die vraag vindt u elders in de krant. 

Foto: Lous Akkerman



► JOKE DE JONG

Het boek ‘Gefladder, natuur met een knip-
oog’ van Marjori Hong is een handzaam 
boekje met korte verhalen over de beleve-
nissen van de schrijfster in de natuur. Zij 
wandelt, fietst of loopt hard in de mooie 
parken en polders in onze eigen buurt en 
houdt haar oren en ogen wijd open, meestal 
met de camera paraat. Ook in haar eigen 
tuin ontdekt ze genoeg om over te schrijven. 

De verhalen zijn geïllustreerd met prachtige 
foto’s. Bij een aantal verhaaltjes staat een QR 
code die, als je hem scant, een video van de 
website www.gefladder.nl van de schrijfster 
oplevert, passend bij het verhaal. Stuk voor 

stuk zijn ze met een vlotte schrijfstijl ge-
schreven, grappig, ontroerend, intrigerend, 
of geven een bijzonder inkijkje in de natuur. 

Het is geen boekje om in één adem uit te 
lezen; veeleer voor een gestolen momentje 
overdag of ’s avonds voor het slapen gaan. 
Het zijn zoals de schrijfster zelf zegt: ”Groe-
ne tussendoortjes, verantwoord en licht ver-
teerbaar”. 

Het boekje dat 127 bladzijden telt, is 
uitgegeven in 2021 en te koop in de 
boekhandel of via internet voor € 17,50. 
ISBN 9789083194608

Ja dat zou zomaar kunnen gebeuren! Als 
er een dijk breekt, dan kan het water in 
Geuzenveld wel 3,5 meter hoog komen. 
Dat betekent dat je in de meeste huizen 
alleen op het dak droog blijft. We gaan 
er tegenwoordig van uit dat dijken goed 
zijn. Maar soms gaat het toch mis, kijk 
maar naar de dijkbreuk in Wilnis (zo’n 
20 km van Amsterdam) in de zomer van 
2003. Die dijk brak niet omdat er veel 
water was, maar juist door het gebrek 
aan water.

Kan dat in Amsterdam ook gebeuren? Ja ze-
ker, dat kan zomaar. En als het gebeurt, heb-
ben we met zijn allen een probleem. Niet 
alleen krijg je natte voeten of staat de hele 
benedenverdieping van je huis onder water. 
Nee ook de elektriciteit valt uit, de riolering 
werkt niet meer, er komt geen water uit de 

kraan, het gas is afgesloten en je hebt geen 
internet meer… Kortom alles wat het leven 
aangenaam maakt werkt niet meer.

Sommige mensen zullen zich misschien 
nog de overstroming van Tuindorp Oost-
zaan in Noord herinneren uit 1960. Toen 
braken de dijken ook en nog steeds weten 
ze niet waarom. Dus een dijkbreuk kan al-
tijd en overal gebeuren.

En om dat inzichtelijk te maken heeft Water-
net de tentoonstelling, Here comes the Flood, 

naar Amsterdam gehaald. En deze tentoon-
stelling is vanaf 31 mei tot 1 augustus langs 
de Sloterplas te zien. Het is een buitenten-
toonstelling naast het van Eesteren Museum 
en dus vrij toegankelijk voor iedereen.

Deze tentoonstelling, samengesteld door 
de fotograaf Rem van de Bosch, beslaat een 
30-tal panelen waarop door middel van 
een persoon op een ladder is afgebeeld hoe 
hoog het water kan komen. De dame op 
de foto staat net hoog genoeg op de ladder 
om geen natte voeten te krijgen… Hij heeft 
geen foto gemaakt in Geuzenveld, maar wel 
op Schiphol. Het water daar komt ongeveer 
net zo hoog als in Geuzenveld.

En wat betreft Slotermeer, daar krijgen we 
natte voeten. Het water komt weliswaar 
niet zo hoog als in Geuzenveld, maar in 

sommige delen staat wel degelijk zoveel 
water dat daar niet meer met de auto kan 
worden gereden. En alles wat ik boven 
noemde dat niet werkte, dat doet het in Slo-
termeer ook niet.

Als je precies wilt weten hoe hoog het water 
bij jou in de straat komt. Kijk dan eens op 
de website: www.overstroomik.nl daar kun 
je jouw adres invoeren en zien hoe hoog het 
water komt bij een dijkbreuk. En als je wilt 
zien hoe hoog dat is, dan kun je op die ten-
toonstelling zien hoe dat in het echt is.
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► GERARD VALENTIJN

Geuzenveld onder water

Het vrouwelijke model houd hier net droge voeten op Schiphol, net als in Geuzenveld. 
Foto: Rem van den Bosch

BOEKRECENSIE

Ooievaar gefladder. Foto: Marjori Hong

Van de Grauwe ganzen in de Osdorper pol-
ders is helemaal het grote aantal jongen op-
vallend. Ze worden wel bejaagd, maar het 
lijkt wel of ze alleen maar in aantallen toene-
men. ’s Winters huizen daar ook Smienten 
(soms fluiteenden genoemd) en Wintertalin-
gen (met hun felgele spiegel aan de achter-
kant). Gewoon daar is nog de Wilde eend, 
woerden met hun groenblauw glanzende 
kop, vrouwtjes bruin gestreept. Ook Kuif-
eenden worden er regelmatig gezien, zwart-
wit, geel oog, blauwe snavel. Krakeenden 
zwemmen er, met hun karakteristieke stem 
en witte spiegel aan de achterkant. 

In de parken kun je ook Houtduiven aan-
treffen (dikker en met witte hals). Daar hoor 
je ook Roodborsten met hun melancholieke 
liedje. En Vinken met hun roestrode borst of 
de Winterkoning, klein maar met een schelle 
stem.

Regelmatig kun je ook groepen Soepganzen 
midden op het fietspad tegenkomen, prach-
tig wit. Ze kijken je heel hautain aan. Ze 
worden tegenwoordig ook wel Parkganzen 
genoemd.
In rommelige tuintjes, waarvan we er te-
genwoordig te weinig hebben, kwetteren de 
aardige Huismussen. Verder kan ik de Kool-
mezen noemen, die in het voorjaar klinken 
als een fietspomp, en de Pimpelmezen, met 
hun geluid als een belletje. Eén van de eerste 
voorjaarsvogels zijn de Heggenmussen, die 
vaak helemaal bovenin een boompje hun 
korte liedje laten horen.
Al vroeg in het jaar kun je vanuit de bomen 
in het Sloterpark de Blauwe reigers horen op 
hun nesten. Op andere momenten kom je ze 
tegen langs sloten in hun grijze regenjas.

In het voorjaar kunnen we soms vanuit ons 
bed de eerste Koekoek horen ‘in de polder’. 
Af en toe klinkt daar ook het ‘gelach’ van een 
Groene specht. Natuurlijk moet ik hier ook 
nog de Tjiftjaf noemen, die zijn eigen naam 
roept, en verder de Fitis. Beide vogels lijken 
trouwens heel erg op elkaar. Gaaien kun je 
in de vlucht herkennen aan hun witte stuit. 

De favoriete struik van de Zwartkop is de 
Meidoorn. Laat ik niet vergeten om de krij-
sende Halsbandparkieten te noemen met 
hun prachtige tropisch groene kleur, al zijn 
het invasieve exoten. 
Wie langs de Kuil gaat of richting de volks-
tuinparken hoort daar nogal eens een Zang-
lijster. Deze vogel heeft een heel arsenaal 
aan tonen, die meestal drie keer achter el-
kaar herhaald worden.

Wie geluk heeft kan in de Tuinen van West 
af en toe een IJsvogel zien, die blauw voorbij 
flitst. En dan moet ik ook nog noemen, wat 
je in de Lange Bretten allemaal kunt zien: 
Rietgors, Rietzanger, Blauwborst, Groen-
ling, Grasmus en zelfs Nachtegaal.

Van sommige natuurprogramma’s kun je 
verdrietig worden als je hoort hoe slecht het 
met nogal wat vogels gaat. Wie ziet hier in 
de buurt nog wel eens een Turkse tortel of 
een Scholekster? Dat de laatste jaren nogal 
wat tuintjes in tegelplaatsjes zijn veranderd, 
dat overal struikgewas verwijderd wordt 
(voor de veiligheid…) heeft ook gezorgd 
voor een enorme teruggang van het aantal 
Huismussen, die zo gezellig kunnen kwet-
teren.

Vanuit onze huiskamer kijken we op het 
platte dak van een huis aan de overkant. Het 
is leuk om te zien hoe daarop regelmatig een 
tiental meeuwen de omgeving rondkijkt en 
af en toe uit het aanwezige plasje drinken: 
het water opscheppen met de onderkant 
van de snavel en het dan naar binnen laten 
glijden.

In deze artikelen heb ik maar liefst 46 ver-
schillende soorten opgenoemd!
Wat is het een rijkdom om zoveel natuur in 
onze omgeving te hebben! 

► FRANS VAN DER FEEN 

Gevederde 
vrienden 
[vervolg]

De blauwborst. Foto: Botan Tas

De aalscholver. Foto: Botan Tas



Naam: Willie Krop
Woont: ruim 30 jaar in Slotermeer 
met hond Lily
Hobby: muziek, schrijft gedichtjes, 
pas begonnen als Stadsreporter

Kun je wat over jezelf vertellen? 
Ik ben net na de Tweede Wereldoor-
log geboren in hartje Amsterdam, 
de Nieuwmarktbuurt. Het was een 
volkswijk, we waren communist 
en arm, maar het voelde veilig om-
dat iedereen je kende. Mijn oudere 
broer mocht studeren; als meisje 
mocht ik dat niet, maar moest gaan 
werken in de confectie industrie. 
Omdat ik slim was kon ik al snel 
patronen aanpassen en stoffen snij-
den. Ik werd wel gek van het lawaai 
van de machines! Toen ik getrouwd 
was en twee kinderen had rolde ik 
via hun school in het Tweede Kans 
onderwijs. Het leren ging mij goed 
af en ik leerde ook mijn tweede man 
daar kennen; hij bleef naar school-
feestjes komen, terwijl hij al lang 
geslaagd was. Ik had niets door. 
Een vriendin wees mij erop dat hij 
voor mij kwam. Ik trouwde op-
nieuw, stroomde na de MAVO door 
en haalde het Hbo-diploma Maat-
schappelijk Werk.

Heb je daarmee een baan  
gevonden? 
Ja, twee jaar deed ik vrijwilligers-
werk bij drugsverslaafde vrou-
wen. Daarna heb ik onder andere 
een confectieproject geleid voor 
vrouwen die analfabeet waren. In 
de koffiepauze gaf ik dan (ruim 
een uur) voorlichting. Later was 
er een confectieproject via Impuls 
in het Calandlyceum, waarvan de 
kleding die wij maakten, gebruikt 
werd voor toneelvoorstellingen. En 
ik heb samengewerkt met Ahmed 
Marcouch, Slotervaart’s stadsdeel-
voorzitter, voor het project ‘woor-
denschatjes’: moeders gingen voor-

lezen op scholen. We organiseerden 
de Sinterklaasoptochten en gaven 
beweegsessies voor vrouwen (op-
nieuw voorlichting erbij).

Je hebt via buurtbudget sport-
toestellen voor 65+ers aange-
vraagd? 
Bewegen en sporten vind ik belang-
rijk. Veel mensen bewegen niet meer 
als ze kinderen hebben of op leeftijd 
komen. Ik heb altijd zelf gesport. In 
coronatijd deden we oefeningen in 
het parkje hier achter. Zo ontstond 
het idee sporttoestellen aan te vra-
gen en te laten plaatsen op een punt 
waar veel mensen langs komen. Op 
17 mei zijn ze, samen met de bak-
kerij van buurthuis de Schakel, of-
ficieel geopend vlak bij de Schakel. 
Er is ook een jeu-de-boules baan bij. 
Dat wil ik graag omdat het mij doet 
denken aan vroegere reizen met 
ons zelfgebouwde camperbusje. 
Met zo’n klein omgebouwd trans-
portbusje trokken mijn man, onze 
twee kinderen en ikzelf heel Europa 
door! Het laatste busje wordt nu ge-
bruikt door mijn zoon en het staat 
nog hier in de straat, omdat mijn 
kinderen en kleinkinderen allemaal 
hier in de omgeving wonen. Dat 
vind ik heel gezellig, want ik ben 
een sociaal mens. 

Waar blijkt dat sociale nog meer 
uit? 
Ik ben Stadsreporter geworden; be-
gonnen tijdens de Bevrijdingsdag 
festiviteiten. Mensen aanspreken! 
Tijdens de avondlockdown toen 
hier veel ‘hangjongeren’ waren, 
deed ik dat stiekem ’s nachts buiten 
ook: met ze praten en ze stimuleren 
om te gaan leren. Ze noemden zich 
een ‘vergeten groep’, dat vind ik zo 
erg. Geen mens is minder waard 
dan een ander. Elk mens zou de 
kans moeten krijgen om zich te ont-
wikkelen. 
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Fotograaf Massoud Memar

Strip Ayoung Oh 

Met bijdragen van ESAN, Malu de Wit, Massoud 
Memar, Marjori Hong, Wendela Gronthoud, Laura 
Aartsen, Rem van den Bosch, Catharina Gerritsen, 
Gaby van der Mee en Joke Bijst.

Ontwerp Stephan de Smet

Drukker Flevodruk Harlingen

Verspreiding Door Verspreidingen

Oplage 22.000 stuks

► JOKE DE JONG

GASET PORTRET

Willie, enthousiast aan het vertellen. Foto: Massoud Memar

Juli en augustus 2022 | OBA Oosterdok
Vitrines 4e etage | Kosten: geen 

De mens kent geen grens.
Geen vrouw is superieur aan de ander.
Kunst kent geen grens.
Fotografie kent geen grens.

Deze fotocollectie is de markering en versterking van 
deze houding. De filosofie, het idee en het gevoel 
achter deze foto’s en het belangrijkste bestaan ervan, 
komen voort uit deze houding. Daarom zijn de foto’s 
in deze collectie geplaatst zonder vermelding van na-
men, religies, banen, opleidingen etc.

Liefdevolle ogen 
De grootmoeder van Massoud Memar vertelde, net 
als Shahrzad, een verhalenverteller, verhalen om te 
leven en te overleven. Zij kende meer dan 101 verha-
len. Massoud vroeg haar altijd om hem een verhaal 
te vertellen. Ze wilde ook dat Massoud haar vertelde 
wat hij onderweg naar de middelbare school zag. Ze 
vroeg hem vooral naar de meisjes die hij tegenkwam. 
Door de vragen van zijn oma ging hij wat beter om 
zich heen kijken, vooral naar vrouwen. Later kwam 
Massoud erachter: “Mijn woorden en definities heb-
ben hun weg gevonden naar oma’s verhalen en ze ge-
bruikt ze in haar verhalen: definitie in definitie.” 
Toen Massoud meisjes als tieners beschreef, zei zijn 
grootmoeder tegen hem: “Liefdevolle ogen.” Mas-
soud was de ogen van die wijze vrouw geworden. 
Vele jaren later, toen hij onbedoeld werd gefotogra-
feerd, realiseerde Massoud zich dat hij door Shahrzad 
goed heeft leren zien en definiëren. In die tijd keek 
Massoud door de ogen van zijn grootmoeder en nog 
steeds kijkt hij door haar ogen als hij fotografeert. 
Deze tentoonstelling is het resultaat van vele jaren 
kijken met liefdevolle ogen. Zijn camera is altijd ver-
liefd geweest en zal verliefd blijven. Liefhebber van 
de mens en zijn leven. Als Massoud niet verliefd was 
geweest, was hij nooit fotograaf geworden.

Massoud Memar is geboren in Iran (1954). Hij is filmma-
ker, journalist, dichter en fotograaf. Met zijn foto’s, films en 
scenario’s won Massoud in Iran en Nederland verschillende 
prijzen. Een selectie van de foto’s uit deze expositie is opge-
nomen in het boek ‘Women of the world’.

F O T O E X P O S I T I E 
Liefdevolle ogen 
‘Women of the world’ 
door Massoud Memar

>  In “de Brug” Aalbersestraat 248a 1067GM, 
een echt Multicultureel zangkoor actief is. 
De zangers en zangeressen uit verschillen-
de culturen en taalgebieden zingen elkaars 
liederen. Elke woensdag van 19.00 tot 21.00 
uur, repeteren zij en u bent van harte wel-
kom om eens te komen luisteren en kennis 
te maken. En ze kunnen ook nog nieuwe 
koorleden gebruiken!

>  ook in “de Brug”; de komende maanden 
de expositie van olieverfschilderijen van 
Omran Khafaji te bekijken is. Mooie beel-
den van mensen en voorwerpen uit de 
cultuur van zijn land van herkomst Irak. 
Kom gerust eens kijken of bel eerst even 06-
18087098, dan kan de schilder er mogelijk 
zelf ook bij zijn;

>  in Geuzenveld en Slotermeer de jaarlijkse 
plannen voor de buurt, de zogenoemde 
Buurtbudgetten weer zijn gestart? Als je een 
leuk plan hebt, voor een schonere, groenere 
of levendiger buurt, of plannen waarmee je 
buurtgenoten kunt bereiken en activeren. 
Dan kun je een formulier halen bij de Hui-
zen van de Wijk, de Buurthuiskamers en de 
Gemeentekantoren. Hierop zet je wat je plan 
inhoud en welk doel je nastreeft. Uiteinde-
lijk kunnen alle bewoners meestemmen 
en wordt je plan mogelijk uitgekozen. Een 
team van vrijwillige buurtambassadeurs in 
de buurt, helpen u graag op weg; 

>  dat het voor velen bekende Vakantiedag-
kamp Agnes, dat jaarlijks 6 weken met bus-
sen naar Laren/ Eemnes ging met de lagere 
schoolkinderen, de Coronacrisis niet heeft 
overleefd. Noodgedwongen is besloten om 
te stoppen met het in 1926 opgerichte kamp, 
dat dus het 100 jarig bestaan niet zal halen; 

>  dat op de plaats van de oude Timotheus-
school, op de hoek van de H. Colijnstraat en 
de L. van Deysselstraat een nieuwe flat, de 
Baak wordt gebouwd? Na jarenlang uitstel 
komen er hier weer 127 nieuwe, energieneu-
trale, middeldure huurwoningen bij; 

>  Oplossing WAAR o WAAR: In/bij de  
speeltuin op de hoek van de Lodewijk van 
Deysselstraat en de H. Colijnstraat.

Wist u dat…
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